
  

VOLDA KOMMUNE 
 

MØTEPROTOKOLL 
 
Utval: Kommunestyret 
Møtestad: 1. etg., Volda samfunnshus 
Dato: 31.05.2018 
Tid: 14:00 

 
Faste medlemer som møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Jørgen Amdam Leiar AP 
Sølvi Dimmen Nestleiar SP 
Hild Våge Medlem AP 
Magnar Sunde Medlem AP 
Margrete Trovåg, møtte kl. 
15.15 

Medlem AP 

Uthman Suheil Rajeh Abu 
Harbid 

Medlem AP 

Bjørn Ytrestøyl Medlem AP 
Odd Arne Folkestad Medlem FRP 
Roald Arnold Espset, 
permisjon kl. 17.55 

Medlem FRP 

Sindre Kvangarsnes Medlem FRP 
Edvin Dale Medlem FRP 
Sindre Rotevatn Medlem H 
Per Svein Krøvel Medlem H 
Arild Iversen Medlem KRF 
Margrete Bjerkvik Medlem KRF 
Henning Holsvik Medlem KRF 
Erlend Koppen Medlem KRF 
Erlend Krumsvik Medlem KRF 
Øyvind Festø Medlem MDG 
Odd Harald Sundal Medlem SP 
Rebecca Riise Bjerknes Medlem SP 
Gunnar Strøm, permisjon kl. 
18.20-19.15 

Medlem SV 

Benedikte Holmberg Medlem V 
Idar Flo Medlem V 

 
Faste medlemer som ikkje møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Dan Helge Bjørneset Medlem H 
Anders Egil Straume Medlem KRF 
Åshild Vik Medlem SV 
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Varamedlemer som møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Jan Henning Egset Margrete Trovåg AP 
Petter Espe Sindre Rotevatn H 
Ivar-Otto Kristiansen Dan Helge Bjørneset H 
Inger Tove B. Simonnes Anders Egil Straume KRF 
Alf Jakobsen Åshild Vik SV 

 
Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Rune Sjurgard Rådmann 
Kari Mette Sundgot Økonomisjef PS 72/18 og PS 73/18 
Per Heltne Planleggar PS 69/18 og PS 70/18 
Jørgen Vestgarden Utviklingssjef PS 71/18 

 
 
 
 
 
 
 

SAKLISTE 
 
 
Saksnr. Sak  
PS 67/18 Godkjenning av innkalling og sakliste 

 
 

PS 69/18 Planid 2016001 - reguleringsplan E39 Volda - Furene. 
Slutthandsaming av plan. Plan og bygningslova §12-12 
 

 

PS 70/18 Planid 1519-2017002 -Detaljreguleringsplan for Volda 
Campus Arena - idrettshall på Joplassen gbr 19/807. 
Sluthandsaming av plan. 
 

 

PS 68/18 Godkjenning av møteprotokoll frå forrige møte 
 

 

PS 71/18 PlanId 2011009 - reguleringsplan turveg Rotevatn 
et, klage på planvedtak 
 

 

PS 72/18 Årsmelding 2017 - Volda kommune 
 

 

PS 73/18 Rekneskap 2017- Volda kommune 
 

 

PS 74/18 Vidare utgreiing om framtidig legevakt- og  
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ambulansesamarbeid. Lokalisering av ambulasestasjon 
 

PS 75/18 Avhending av Bjørkedal skule 
 

 

PS 76/18 Siril Bratten - søknad om fritak frå polititiske verv 
 

 

PS 79/18 Designvegen Sykkylven-Stryn - økonomisk støtte til 
deltagelse i prosjekt 
 

 

PS 77/18 Orienteringssaker 
 

 

OS 28/18 Samansetjing av fellesnemnda 
 

 

OS 29/18 Årsmelding 2017 for Råd for likestilling av menneske med 
nedsett funksjonsevne 
 

 

OS 30/18 Protokoll frå kontrollutvalsmøte 15.05.2018 
 

 

OS 31/18 Bygningsmiljø og estetisk rettleiar Rev. A 
 

 

 Grunngjeve spørsmål – interpellasjon 
 

 

FO 7/18 Interpellasjon - Handlingsplan for plastforsøpling 
 
Grunngjeve spørsmål – Volda kommune som 
skatteparadisfri kommune 
 

 

PS 78/18 Delegerte saker frå avdelingane  
   
DS 78/18 Igangsettingsløyve Gbr 10/27  
DS 79/18 Løyve til endring Gbr 11/49  
DS 80/18 Løyve til endring og igangsetting Gbr 17/240  
DS 81/18 Ferdigattest, Kusymrevegen 1 og 3 Gbr 17/180  
DS 82/18 Løyve til tiltak, tilbygg Gbr 17/204  
DS 83/18 Igangsettingsløyve, riving av bustad Gbr 18/50  
DS 84/18 Ferdigattest, Halkjelsgata 26 Gbr 19/518  
DS 85/18 Løyve til tiltak, påbygg/ark Gbr 19/527  
DS 86/18 Ferdigattest, garasje med bueining Gbr 19/93  
DS 87/18 Løyve til tiltak, garasje Gbr 19/858  
DS 88/18 Mellombels bruksløyve , turveg Gbr 29/46  
DS 89/18 Ferdigattest, Mellombels bygning Gbr 30/196  
DS 90/18 Ferdigattest, skinnvik bru Gbr 72/1  
DS 91/18 Løyve til endring. garasje gbr 80/8  
DS 92/18 Ferdigattest, tilbygg Gbr 103/2  
DS 93/18 Løyve til tiltak, bustad og garasje Gbr 146/44  
DS 94/18 Ferdigattest Gbr 103/2  
 
 



  

VOLDA KOMMUNE 
 

 
 

 

PS 67/18 Godkjenning av innkalling og sakliste 

Handsaming: 
Opprop 
 
Det var 26 møtande ved møtestart. 
 
Innkalling 
 
Innkalling og sakliste vart lagt ut på lesebretta og publisert på heimesida den 24.05.2018. Møtet 
vart annonsert i «Møre» den 26.05.2018. 
 
Dokument lagt ut på lesebretta den 28.05.2018: 

- Samansetjing av fellesnemnda 
- Designvegen Sykkylven – økonomisk støtte til deltakelse i prosjektet 
- Bygningsmiljø og estetisk rettleiar 

 
Dokument delt ut i møte 

- Vedlegg til PS 74/18 – Møre og Romsdal politidistrikt. Samarbeid mellom 
interkommunal legevakt og HMR på Søre Sunnmøre, datert 22.05.2018. 

- Vedlegg til OS 31/18 – Rettleiar, Bygningsmiljø og estetisk rettleiar. 
- Grunngjeve spørsmål frå Gunnar Strøm, Volda SV. Volda som skatteparadisfri 

kommune.  
- Ordføraren sitt svar på grunngjeve spørsmål frå Gunnar Strøm, Volda SV. 

 
Røysting innkalling: 
 
Innkallinga vart samrøystes godkjent. 
 
Gunnar Strøm møtte. 
 
 
Sakliste 
 
Ordføraren informerte om at sak fremja av Frp, H og Krf, Samansetjing av fellesnemnda, bør 
voterast over for å klargjere om det er 1/3 av kommunestyrets medlemer som vil handsame saka 
som ei politisk sak. Saka gjekk ikkje til voltering. 
 
Odd A. Folkestad kom med framlegg om å utsette sak OS 28/18. 
 
Utsettingsframlegget vart samrøystes vedteke. 
 
Røysting: 
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Saklista, med endring frå Odd A. Folkestad, vart samrøystes godkjent. 
 
 

PS 69/18 Planid 2016001 - reguleringsplan E39 Volda - Furene . Slutthandsaming av plan. 
Plan og bygningslova §12-12 

Tilråding i formannskapet - 22.05.2018 til kommunestyret: 
1. Formannskapet  gjer om inkje sitt vedtak i sak PS62/18 frå møte den 17.04.2018. 

 
2. Reguleringsplan for E39 Volda -Furene slik det går fram av planomtale, 

regluringsføresegner og reguleringsplankart sist revidert  9.mai 2018, og tilhøyrande 
plan sist datert 19.02.2018,  vert godkjent  i samsvar med reglane i Plan og 
bygningslova §12-12. 

Handsaming: 
Astrid Eide Stavseng og Jonas Misund, frå Statens vegvesen, og Per Heltne, frå Volda 
kommune, orienterte om planarbeidet. 
 
 
Jan Henning Egset reiste spørsmål om habilitet, han er adm. direktør i Studentsamskipnaden og 
har som part i saka levert merknader til planarbeidet, jf. kl. § 40 og fvl. § 6 1.ledd, e, nr. 2. Han 
tok ikkje del i handsaminga og røystinga over spørsmål om habilitet. 
 
Røysting habilitet 
Jan Henning Egset vart samrøystes kjent inhabil. 
 
Margrete Trovåg tok sete. 
 
 
Røysting (27 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteken.  
 

Vedtak i kommunestyret - 31.05.2018  
1. Kommunestyret  gjer om inkje sitt vedtak i sak PS62/18 frå møte den 17.04.2018. 

 
2. Reguleringsplan for E39 Volda -Furene slik det går fram av planomtale, 

regluringsføresegner og reguleringsplankart sist revidert  9.mai 2018, og tilhøyrande 
plan sist datert 19.02.2018,  vert godkjent  i samsvar med reglane i Plan og 
bygningslova §12-12. 
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PS 70/18 Planid 1519-2017002 -Detaljreguleringsplan for Volda Campus Arena - 
idrettshall på Joplassen gbr 19/807. Sluthandsaming av plan. 

Tilråding i formannskapet - 22.05.2018 til kommunestyret: 
1. Formannskapet gjer om inkje sitt vedtak i sak 64/18, frå møte den 17.04.2018. 

 
2. Reguleringsplan for Volda Campus arena- planID 2017002, slik det går fram av 

plankart og føresegner datert 15.05.2018, og ut frå planomtale  justert 14.05.2018, vert 
godkjent i samsvar med reglane i Plan og bygningslova §12-12. 

 

Handsaming: 
Erlend Krumsvik reiste spørsmål om habilitet, han er styremedlem i Volda Campus Arena, jf. kl. 
§ 40 og fvl. § 6 1.ledd, e, nr. 2. Han tok ikkje del i handsaminga og røystinga over spørsmål om 
habilitet. 
 
Idar Flo reiste spørsmål om habilitet, han er styremedlem i Volda Campus Arena, jf. kl. § 40 og 
fvl. § 6 1.ledd, e, nr. 2. Han tok ikkje del i handsaminga og røystinga over spørsmål om 
habilitet. 
 
 
Røysting habilitet 
Erlend Krumsvik vart samrøystes kjent inhabil. 
Idar Flo vart samrøystes kjent inhabil. 
 
 
Røysting (25 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteken.  
 

Vedtak i kommunestyret - 31.05.2018: 
1. Kommunestyret gjer om inkje sitt vedtak i sak 64/18, frå møte den 17.04.2018. 

 
2. Reguleringsplan for Volda Campus arena- planID 2017002, slik det går fram av 

plankart og føresegner datert 15.05.2018, og ut frå planomtale  justert 14.05.2018, vert 
godkjent i samsvar med reglane i Plan og bygningslova §12-12. 
 

 
Erlend Krumsvik og Idar Flo tok sete. 
 
 

PS 68/18 Godkjenning av møteprotokoll frå forrige møte 

Røysting: 
 
Møteprotokollen frå sist møte den 26.04.2018, vart samrøystes godkjent. 
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PS 71/18 PlanId 2011009 - reguleringsplan turveg Rotevatnet, klage på planvedtak 

Tilråding i formannskapet - 22.05.2018 til kommunestyret: 
1. Kommunestyret har under handsaming av sak PS 42/17 den 27.04.2017 vedteke at ein 

ikkje vil nytte tvang som verkemiddel til sikring av grunn til turveg ved Rotevatnet. 
Arbeidet med reguleringsplanen vert derfor avslutta 

2. Vedtaket i K-sak PS 42/17 den 27.04.2017 - om godkjenning av reguleringsplan turveg 
Rotevatnet vert av same årsak oppheva og planen skal ikkje gjelde. 

 
3. Det vert vist til pkt 1 og 2 og det føresettast at handsaming av mottekne klager på 

planvedtak i K-sak PS 42/17 den 27.04.2017 ikkje er naudsynt. 
 

Handsaming: 
Utviklingssjef Jørgen Vestgarden orienterte. 
 
Sindre Rotevatn reiste spørsmål om habilitet, han er grunneigar i reguleringsplanområdet, jf. kl. 
§ 40 og § 6, 1. ledd, a. Han tok ikkje del i handsaminga og røystinga over spørsmål om habilitet.  
 
Røysting habilitet: 
Sindre Rotevatn vart samrøystes kjent inhabil. 
 
Vara Petter Espe tok sete. 
 
Jørgen Amdam kom med slikt framlegg på vegne av AP, H, V og SV: 
 
1. Det er avdekka nye moment som ikkje var kjende då reguleringsplanen for turveg ved 
Rotevatnet vart vedteken den 27.04.2017 i sak PS 42/17. 
På bakgrunn av mottekne klager og ny kunnskap om oterbestanden i Rotevatnet vert 
føresegnene for reguleringsplanen endra ved at det vert sett nye vilkår om avbøtande tiltak. Dei 
konkrete vilkåra vert å ta inn i reguleringsføresegnene under §3.2.1 Turveg, som pkt. o, p, q, r, 
s, t, u, v: 

o. Før oppstart med bygging av turveg skal det gjennomførast kartlegging som avdekkjer 
såkalla favorittstader for oter. På grunnlag av kartlegginga skal ein vurdere om det er 
behov for å gjere mindre justeringar av traseen. 
p. Dersom det etablerast lys langs vegen skal delar av strekninga vere avslått på kvelds- 
og nattestid. Ein skal også vurdere eit lysregime som skuggelegg viktige kryssingspunkt 
for oteren. Nærare kartlegging av oteren sine favorittstader skal ligge til grunn for 
lysregimet/belysningsplanen. 
q. Ein skal vurdere behovet for informasjonsskilting langs turvegen der dei som ferdast i 
området vert oppmoda til å ta omsyn til oteren, særleg med tanke på om det har vore 
yngling. 
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r. Eksisterande gras, plantar, buskar og tre skal i størst mogleg grad takast vare på. Ved 
bygging av turvegen skal dette vere eit førande prinsipp. Ein skal også vurdere å nytte 
vegetasjon bevisst for å legge til rette for at oteren lettare skal kunne krysse vegen 
einskilde stader. Kartlegging av oteren sine favorittstader skal ligge til grunn for ei slik 
vurdering. Ved nyplantingar skal det nyttast stadeigen vegetasjon. 
s. Dersom ein får meir detaljert kunnskap om hi eller ynglehi skal det ikkje settast opp 
benkar i nærleiken av desse. Nærare kartlegging av oteren sine favorittstader skal ligge 
til grunn for kvar ein plasserer benkar. 
t. Turvegen skal byggast i etappar slik at viltet i området får ei gradvis tilvenning til 
ferdselen i området. 
u. Viktige område for oteren skal leggast inn i artsdatabasen. Innhenta 
kunnskapsgrunnlag skal ligge til grunn for vurdering av framtidige tiltak i området. 
v. Når turveganlegget er ferdig skal ein gjennomføre same type kartlegging av oteren 
sine favorittstader som før anleggsoppstart for å kunne dokumentere eventuelle 
endringar. 

2. Endringane er av ein slik karakter, at det ikkje er grunnlag for nytt offentleg ettersyn. 
3. Saka vert å sende til Fylkesmannen for endeleg avgjerd. 
 
4. Ved prosjektering og utbygging av turvegen ber kommunestyret at ein nyttar tilsvarande 
standard for vegbredde m.m. som på anlegget i Elvadalen. Lyssetting bør haldast på eit lavt 
nivå.  
 
 
5. Kommunestyret ber administrasjonen iverksette dei tiltak som er nødvendig for å 
gjennomføre planen.  
 
Krf, ved Erlend Krumsvik, bad om gruppemøte før røysting, samt punktvis røysting. 
 
Jørgen Amdam, for AP, H, V og SV, trekte punkt 4 og 5 i framlegget. 
 
Erlend Krumsvik trekte framlegget om punktvis røysting. 
 
Det vart halde gruppemøte. 
 
 
Røysting (27 røysteføre): 
 
Det vart røysta alternativt mellom tilrådinga frå formannskapet og framlegget frå AP, H, V og 
SV. Tilrådinga frå formannskapet fekk 14 røyster og vart vedteke, framlegget frå AP, H, V og 
SV fekk 13 røyster og falt. 
 
Det vart røysta kontra, med same resultat som ovanfor. 
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Vedtak i kommunestyret - 31.05.2018: 
1. Kommunestyret har under handsaming av sak PS 42/17 den 27.04.2017 vedteke at ein 

ikkje vil nytte tvang som verkemiddel til sikring av grunn til turveg ved Rotevatnet. 
Arbeidet med reguleringsplanen vert derfor avslutta 

2. Vedtaket i K-sak PS 42/17 den 27.04.2017 - om godkjenning av reguleringsplan turveg 
Rotevatnet vert av same årsak oppheva og planen skal ikkje gjelde. 

 
3. Det vert vist til pkt 1 og 2 og det føresettast at handsaming av mottekne klager på 

planvedtak i K-sak PS 42/17 den 27.04.2017 ikkje er naudsynt. 
 
 
Vara Petter Espe gjekk og Sindre Rotevatn tok sete. 
 
 
 
 

PS 72/18 Årsmelding 2017 - Volda kommune 

Tilråding i formannskapet - 22.05.2018 til kommunestyret: 
Årsmelding 2017 for Volda kommune vert teken til vitende 

 

Handsaming: 
Roald Espset fekk permisjon kl. 17.55. 
 
Rådmannen og økonomisjef Kari Sundgot orienterte. 
 
Gunnar Strøm fekk permisjon kl. 18.20. 
 
Røysting (25 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteken.  
 

Vedtak i kommunestyret - 31.05.2018: 
Årsmelding 2017 for Volda kommune vert teken til vitende 
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PS 73/18 Rekneskap 2017- Volda kommune 

Tilråding i formannskapet - 22.05.2018 til kommunestyret: 
Årsrekneskapen 2017 for Volda kommune (drifts-, investerings- og balanserekneskapen) vert 
godkjent. 
Rekneskapsmessig mindreforbruk for 2017 på kr. 41 399 711,87 vert sett av til disposisjonsfond, 
der 12 mill kroner av desse vert «øyremerka» rentereguleringsfond.  

Handsaming: 
 
Rådmannen og økonomisjef Kari Sundgot orienterte. 
 
 
Røysting (25 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteken.  
 
 

Vedtak i kommunestyret - 31.05.2018: 
Årsrekneskapen 2017 for Volda kommune (drifts-, investerings- og balanserekneskapen) vert 
godkjent. 
Rekneskapsmessig mindreforbruk for 2017 på kr. 41 399 711,87 vert sett av til 
disposisjonsfond, der 12 mill kroner av desse vert «øyremerka» rentereguleringsfond.  
 
. 
 

PS 74/18 Vidare utgreiing om framtidig legevakt- og ambulansesamarbeid. Lokalisering 
av ambulasestasjon 

Tilråding i formannskapet - 22.05.2018 til kommunestyret: 
1. Volda kommunestyre meiner at vidareutgreiing av sak om framtidig lokalisering og 

struktur på ambulanse-, legevakt- og helsesamarbeid på Søre Sunnmøre er særs viktig. 
Saka har klare helse- og beredskapskonsekvensar for innbyggjarane, for den totale 
akuttberedskapen, for kommunane/det kommunale helsetenestetilbodet og for 
akuttilbodet i Helse Møre og Romsdal HF/Volda sjukehus. I saka må bringast inn 
konsekvensar av nye tunnellar og vegløysingar, under dette at Volda-tunnelen mellom 
sjukehusområdet og Furene vil reduser utrykningstida mellom Volda og Ørsta 
betydeleg. Ein må også sjå på effektene av kommunesamanslåing (ar) og mulegheiter 
for nye nye kommunesamarbeid (Stranda) Det er ei sak vi må ha nødvendig tid på. 
 

2. HMR sin konklusjon om å flytte ut ambulansetenesta frå sjukehuset, og at ein ikkje 
lenger (som no) kan integrere interkommunal legevakt i sjukehuset sitt akuttmottak 
representere ei stor endring i den gode ordning og samhandlande tenking og praksis 
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vi i kommunane har hatt saman med Volda sjukehus i ca. 15 år. Dette har vore i tråd 
med tidlegare tilrådingar frå helsemyndigheitene og Samhandlingsreforma sine mål. 

 
3. HMR bør ha eit meir heilskapleg perspektiv på utvikling av helsetenestene i 

krysningspunktet mellom primærhelsetenesta og spesialisthelsetenesta og ikkje la eit 
lenge kjent og isolert pålegg frå Arbeidstilsynet til ambulansestasjonslokalet føre til 
kortsiktig grep som hindrar ei fullgod beredsskapsordning. Det er nettopp dette som 
vil skje ved å trekke ambulansetenesta ut av ei integrert ordning i akuttmottaket og 
samstundes med ein månads frist for kommunane til å gi innspel  på plassering av 
ambulansestasjonen ein heilt annan stad og med ønske om framtidig samlokalisering 
med interkommunal legevakt der. Med dei krav som kommunane har til forsavarleg 
sakshandsaming er dette ikkje mogleg.  
 

4. Volda kommunestyre tilrår difor å ta dette i to steg (a og b): 
a. Først forholda seg til avvik og pålegg frå Arbeidstilsynet. 

I. Vurdere å søkje ny dispensasjon. Det kan visast til denne saka og HMR 
sin utbyggingsplan for Volda sjukehus - heunder mulegheit å samarbeide 
med kommunene  med tanke på snarleg realisering.  Viss dette ikkje er ein 
farbar veg kan  

II. HMR aleine eller i samarbeid med Volda kommune inngå midlertidig 
leigeavtale for ambulansestasjon i lokaler nært sjukehuset. Det er kjente 
lokaler (mellom anna i internatdelen av tidlegare Hjelpepleieskule) som 
kan vere aktuelle. 

b. Deretter ta nødvendig tid å utgreie den totale saka i punkt 1 vidare.  
I. Konsekvens-utgreie det som er nødvendig. Under dette rapporten 

«Beredskapsanalyse ambulansetjenesten i Midt-Norge» og konsekvensar 
av denne for framtidig legevaktlokalisering. Anna å utgreie er 
konsekvensar for drift av akuttmottaket ved Volda sjukehus når 
samhandlinga med komunane om interkommunal nattlegevakt og 
legevaktsentral for Nødnett Helse/nasjonalt legevaktnummer 116 117 
med 5 sjukepleieårsverk og kommunal legeressurs skal trekkast ut. 

II. Ta politisk prinsippavgjerd når det gjeld modell for framtidig lokalisering 
og struktur på ambulanse- og legevaktstasjonar og på den totale 
helseberedskapen på Søre Sunnmøre. 
 

5. Volda kommunestyre ber om at ein opprettheld ein integrert og/eller nærlokalisert 
ambulansesestasjon ved Volda sjukehus inntil punkt 4 b er avgjort. 
 

6. Volda kommunestyre gjer framlegg om å sett ned ei felles tverrfagleg/administrativ 
arbeidsgruppe/prosjektgruppe mellom Helse Møre og Romsdal HF/Volda sjukehus, 
«Sjustjerna helse og omsorg» og med særleg representasjon frå dei kommunane som 
forslaget om flytting av ambulasestasjon har konsekvensar for.                                      

Gruppa skal mellom anna 
a. arbeide med dei spørsmålsstillingane på kort og på lang sikt, som ligg i saka.  
b. ha eit mandat  og ein tidsfrist 
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c. levere forslag/innstilling til kommunane ved rådmennene via «Sjustjerna Helse 
og Omsorg» og til Helse Møre og Romsdal HF ved direktøren. 
Involvering/innspel frå ulike faggrupper og dei mest relevante verksemder både 
innanfor HMR/Volda sjukehus og kommunane og høyring frå brukarane er 
obligatorisk del av arbeidet.  
 

7. Volda kommunestyre ser særs positivt på utbyggingsplanane for Volda sjukehus, og at 
det i allereie i 2019 er planlagt prosjektering. Dette er avgjerande viktig for utvikling 
av sjukehsuet, og kommunestyret vil samtidig peike på at HMR har ei omrømingstid 
med mellombels plassering av ambulansestasjon fram til det er gjort vedtak om 
byggestart for ny sjukehusfløy. Da bør ein etter nærare utgreiing mellom partane 
kunne ha på plass ei felles løsying for  legevakt (kveld/helg/natt) og ambulansestasjon 
nær Volda sjukehus. 

    

Handsaming: 
 
Brev frå Møre og Romsdal politidistrikt. Samarbeid mellom interkommunal legevakt og HMR 
på Søre Sunnmøre, datert 22.05.2018, vart delt ut i møtet.  
 
 
Røysting (25 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteken.  
 

Vedtak i kommunestyret - 31.05.2018: 
1. Volda kommunestyre meiner at vidareutgreiing av sak om framtidig lokalisering og 

struktur på ambulanse-, legevakt- og helsesamarbeid på Søre Sunnmøre er særs viktig. 
Saka har klare helse- og beredskapskonsekvensar for innbyggjarane, for den totale 
akuttberedskapen, for kommunane/det kommunale helsetenestetilbodet og for 
akuttilbodet i Helse Møre og Romsdal HF/Volda sjukehus. I saka må bringast inn 
konsekvensar av nye tunnellar og vegløysingar, under dette at Volda-tunnelen mellom 
sjukehusområdet og Furene vil reduser utrykningstida mellom Volda og Ørsta 
betydeleg. Ein må også sjå på effektene av kommunesamanslåing (ar) og mulegheiter 
for nye nye kommunesamarbeid (Stranda) Det er ei sak vi må ha nødvendig tid på. 
 

2. HMR sin konklusjon om å flytte ut ambulansetenesta frå sjukehuset, og at ein ikkje 
lenger (som no) kan integrere interkommunal legevakt i sjukehuset sitt akuttmottak 
representere ei stor endring i den gode ordning og samhandlande tenking og praksis 
vi i kommunane har hatt saman med Volda sjukehus i ca. 15 år. Dette har vore i tråd 
med tidlegare tilrådingar frå helsemyndigheitene og Samhandlingsreforma sine mål. 

 
3. HMR bør ha eit meir heilskapleg perspektiv på utvikling av helsetenestene i 

krysningspunktet mellom primærhelsetenesta og spesialisthelsetenesta og ikkje la eit 
lenge kjent og isolert pålegg frå Arbeidstilsynet til ambulansestasjonslokalet føre til 
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kortsiktig grep som hindrar ei fullgod beredsskapsordning. Det er nettopp dette som 
vil skje ved å trekke ambulansetenesta ut av ei integrert ordning i akuttmottaket og 
samstundes med ein månads frist for kommunane til å gi innspel  på plassering av 
ambulansestasjonen ein heilt annan stad og med ønske om framtidig samlokalisering 
med interkommunal legevakt der. Med dei krav som kommunane har til forsavarleg 
sakshandsaming er dette ikkje mogleg.  
 

4. Volda kommunestyre tilrår difor å ta dette i to steg (a og b): 
a. Først forholda seg til avvik og pålegg frå Arbeidstilsynet. 

i. Vurdere å søkje ny dispensasjon. Det kan visast til denne saka og HMR 
sin utbyggingsplan for Volda sjukehus - heunder mulegheit å 
samarbeide med kommunene  med tanke på snarleg realisering.  Viss 
dette ikkje er ein farbar veg kan  

ii. HMR aleine eller i samarbeid med Volda kommune inngå midlertidig 
leigeavtale for ambulansestasjon i lokaler nært sjukehuset. Det er 
kjente lokaler (mellom anna i internatdelen av tidlegare 
Hjelpepleieskule) som kan vere aktuelle. 

b. Deretter ta nødvendig tid å utgreie den totale saka i punkt 1 vidare.  
i. Konsekvens-utgreie det som er nødvendig. Under dette rapporten 

«Beredskapsanalyse ambulansetjenesten i Midt-Norge» og 
konsekvensar av denne for framtidig legevaktlokalisering. Anna å 
utgreie er konsekvensar for drift av akuttmottaket ved Volda sjukehus 
når samhandlinga med komunane om interkommunal nattlegevakt og 
legevaktsentral for Nødnett Helse/nasjonalt legevaktnummer 116 117 
med 5 sjukepleieårsverk og kommunal legeressurs skal trekkast ut. 

ii. Ta politisk prinsippavgjerd når det gjeld modell for framtidig 
lokalisering og struktur på ambulanse- og legevaktstasjonar og på den 
totale helseberedskapen på Søre Sunnmøre. 

 
5. Volda kommunestyre ber om at ein opprettheld ein integrert og/eller nærlokalisert 

ambulansesestasjon ved Volda sjukehus inntil punkt 4 b er avgjort. 
 

6. Volda kommunestyre gjer framlegg om å sett ned ei felles tverrfagleg/administrativ 
arbeidsgruppe/prosjektgruppe mellom Helse Møre og Romsdal HF/Volda sjukehus, 
«Sjustjerna helse og omsorg» og med særleg representasjon frå dei kommunane som 
forslaget om flytting av ambulasestasjon har konsekvensar for.                                      

Gruppa skal mellom anna 
a. arbeide med dei spørsmålsstillingane på kort og på lang sikt, som ligg i saka.  
b. ha eit mandat  og ein tidsfrist 
c. levere forslag/innstilling til kommunane ved rådmennene via «Sjustjerna Helse 

og Omsorg» og til Helse Møre og Romsdal HF ved direktøren. 
Involvering/innspel frå ulike faggrupper og dei mest relevante verksemder både 
innanfor HMR/Volda sjukehus og kommunane og høyring frå brukarane er 
obligatorisk del av arbeidet.  
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7. Volda kommunestyre ser særs positivt på utbyggingsplanane for Volda sjukehus, og at 
det i allereie i 2019 er planlagt prosjektering. Dette er avgjerande viktig for utvikling 
av sjukehsuet, og kommunestyret vil samtidig peike på at HMR har ei omrømingstid 
med mellombels plassering av ambulansestasjon fram til det er gjort vedtak om 
byggestart for ny sjukehusfløy. Da bør ein etter nærare utgreiing mellom partane 
kunne ha på plass ei felles løsying for  legevakt (kveld/helg/natt) og ambulansestasjon 
nær Volda sjukehus. 

 
 

PS 75/18 Avhending av Bjørkedal skule 

Tilråding i formannskapet - 22.05.2018 til kommunestyret: 
1. Det vert vedteke ei fråskiljing av den delen av tomta der skulebygget står. 

Administrasjonen får fullmakt til å gå i dialog/forhandling med eigar av hovudbruket 
med tanke på å avhende bygget. Kjøpar må stå for alle kostnadar med overdraginga, 
herunder kostnadar med frådeling, oppmåling og tinglysing av matrikkelbrev og skøyta. 
Administrasjonen får fullmakt til å fullføre salet og avhende bygget.  

 
2. Søknad om dispensasjon frå kommunedelplan, bruksendring og ombygging må ein ev. ny 

eigar fremje på vanleg måte til plan- og bygningsmynde.  
 
3. Resterande del av tomt 92/8 med skuleplassen og leikearealet, vert verande i kommunal 

eige. Grendalaget får nytte tomta vederlagsfritt mot at dei held den ved like og tek 
vedlikehaldskostnadane.  

 

Handsaming: 
 
Røysting (25 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteken.  
 
 

Vedtak i kommunestyret - 31.05.2018:  
1. Det vert vedteke ei fråskiljing av den delen av tomta der skulebygget står. 

Administrasjonen får fullmakt til å gå i dialog/forhandling med eigar av hovudbruket 
med tanke på å avhende bygget. Kjøpar må stå for alle kostnadar med overdraginga, 
herunder kostnadar med frådeling, oppmåling og tinglysing av matrikkelbrev og 
skøyta. Administrasjonen får fullmakt til å fullføre salet og avhende bygget.  

 
2. Søknad om dispensasjon frå kommunedelplan, bruksendring og ombygging må ein ev. 

ny eigar fremje på vanleg måte til plan- og bygningsmynde.  
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3. Resterande del av tomt 92/8 med skuleplassen og leikearealet, vert verande i 
kommunal eige. Grendalaget får nytte tomta vederlagsfritt mot at dei held den ved like 
og tek vedlikehaldskostnadane.  

 
 

PS 76/18 Siril Bratten - søknad om fritak frå polititiske verv 

Tilråding i Valnemnda til kommunestyret: 
1. Siril Bratten får fritak frå vervet som vara i tenesteutval for oppvekst og kultur ut 

valperioden. 
2. Som ny 6. varamedlem i tenesteutval for oppvekst og kultur vert Ingrid Krogsæter valt.  

 

Handsaming: 
 
Røysting (25 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå valnemnda vart samrøystes vedteken.  
 

Vedtak i Kommunestyret - 31.05.2018: 
1. Siril Bratten får fritak frå vervet som vara i tenesteutval for oppvekst og kultur ut 

valperioden. 
2. Som ny 6. varamedlem i tenesteutval for oppvekst og kultur vert Ingrid Krogsæter valt.  

 
 

PS 79/18 Designvegen Sykkylven-Stryn - økonomisk støtte til deltagelse i prosjekt 

Tilråding i formannskapet - 13.03.2018 til kommunestyret: 
Kommunestyret syner til søknad frå Sykkylven Næringsutvikling AS d.s. 17.12.2017 om 
økonomisk støtte til deltaking i prosjektet Designvegen Sykkylven —Stryn og vedtek å støtte 
prosjektet med inntil kr. 90.000,-. Kommunestyret føreset at den økonomisk støtta skal gå til 
organisering og tilrettelegging for næringslivet i nye Volda Kommune. Det vert også føresett 
halvårleg statusoppdatering på prosjektet. 
 
Dekning: Omprioritering av midlar kontingent reiseliv 2018 kr. 90.000,- til tilskot 
«Designvegen». 

Handsaming: 
Saka vart ettersendt 28.05.2018. 
 
Gunnar Strøm møtte kl. 19.15. 
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Røysting (26 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteken.  
 

Vedtak i kommunestyret - 31.05.2018: 
Kommunestyret syner til søknad frå Sykkylven Næringsutvikling AS d.s. 17.12.2017 om 
økonomisk støtte til deltaking i prosjektet Designvegen Sykkylven —Stryn og vedtek å støtte 
prosjektet med inntil kr. 90.000,-. Kommunestyret føreset at den økonomisk støtta skal gå til 
organisering og tilrettelegging for næringslivet i nye Volda Kommune. Det vert også føresett 
halvårleg statusoppdatering på prosjektet. 
 
Dekning: Omprioritering av midlar kontingent reiseliv 2018 kr. 90.000,- til tilskot 
«Designvegen». 
 
 

PS 77/18 Orienteringssaker 

Handsaming: 
Det var ingen merknader til orienteringssakene. 
 
 

OS 28/18 Samansetjing av fellesnemnda 

Saka vart utsett. 
 

OS 29/18 Årsmelding 2017 for Råd for likestilling av menneske med nedsett funksjonsevne 

 

OS 30/18 Protokoll frå kontrollutvalsmøte 15.05.2018 

 

OS 31/18 Bygningsmiljø og estetisk rettleiar Rev. A 

Handsaming: 
Saka vart ettersendt 28.05.2018. Bygningsmiljø og estetisk rettleiar vart delt ut i møtet. 
 
 
Grunngjeve spørsmål – interpellasjon 

FO 7/18 Interpellasjon - Handlingsplan for plastforsøpling 
SV, v/Gunnar Strøm endra framlegget til vedtak til eit oversendingsframlegg til 
administrasjonen. 
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Gunnar Strøm gjorde slik endring i framlegget: 
 
….. utgangen av 2018 vert endra til sommaren 2019. 
 
Røysting (26 røysteføre): 
 
Oversendingsframlegget til administrasjonen vart samrøystes vedteke. 
 

Vedtak i kommunestyret - 31.05.2018 – oversendingsframlegg til administrasjonen: 
Kommunestyret ber om å få lagt fram ein enkel handlingsplan mot plastforsøpling innan 
sommaren 2019. 
 
 
Grunngjeve spørsmål – Volda kommune som skatteparadisfri kommune 
 
Grunngjeve spørsmål frå Gunnar Strøm, Volda SV,  med svar frå ordføraren, vart delt ut i møtet. 
 
Gunnar Strøm reiste spørsmål til ordføraren om Volda kommune som skatteparadisfri 
kommune. Ordføraren svara på spørsmålet frå Gunnar Strøm. 
 

PS 78/18 Delegerte saker frå avdelingane 

Det var ingen merknader til dei delegerte sakene frå administrasjonen. 
 
 
 
Møtet slutt kl. 19.40 
 
Rett utskrift, 
Volda kommune, servicekontoret 
01.06.2018 
 
 
Sonja Håvik 
førstekonsulent 


